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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych odbytego w dniu 24.03.2025r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 17:10 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Sylwia Świerczewska - Łaznowska 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Więcborku  - Hanna Półgęsek 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

7. Gminny Koordynator Sportu     - Michał Słoma 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Iwona Bonecka.  

 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2025. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych dla 

Gminy Więcbork na lata 2025-2027”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Więcbork w 2025 

roku. 

5. Informacja Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku o 

realizowanych aktywnościach sportowych w szkołach Gminy Więcbork. 

6. Informacja Koordynatora Sportu Szkolnego na temat funkcjonowania kultury fizycznej na 

terenie gminy Więcbork.  

7. Omówienie planów zmierzających do poprawy estetyki przestrzeni miejskiej – 

rewitalizacja promenady, utrzymanie czystości w mieście, utrzymanie zieleni na terenie 

miasta. 

8. Sprawy różne. 
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Do przedłożonego porządku obrad Przewodniczący RM zaproponował wprowadzenie, jako 

pkt 5 pozycji „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

udzielania dotacji celowych w ramach Programu priorytetowego "Ciepłe Mieszkanie" 

na terenie gminy Więcbork” 

 

W związku ze zmianą nastąpiła korekta numeracji punktów porządku obrad. Pozostałe 

punkty przyjęły numerację dalszą. 

 
Porządek obrad po zmianie: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2025. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych dla 

Gminy Więcbork na lata 2025-2027”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Więcbork w 2025 

roku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji 

celowych w ramach Programu priorytetowego "Ciepłe Mieszkanie" na terenie gminy 

Więcbork. 

6. Informacja Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku o 

realizowanych aktywnościach sportowych w szkołach Gminy Więcbork. 

7. Informacja Koordynatora Sportu Szkolnego na temat funkcjonowania kultury fizycznej na 

terenie gminy Więcbork.  

8. Omówienie planów zmierzających do poprawy estetyki przestrzeni miejskiej – 

rewitalizacja promenady, utrzymanie czystości w mieście, utrzymanie zieleni na terenie 

miasta. 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

Obecnych 12 radnych 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie 

 

Kontynuując posiedzenie Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alinę Kruk, która omówiła projekty uchwał finansowych 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2025. 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów z tytułu rezerwy na uzupełnienie dochodów Gminy 

Więcbork (75835 §2750) o kwotę 198.154,00 zł. Zwiększenia dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 12 marca 2025 r. znak: ST3.4751.6.2025. Środki te mają pokryć 

skutki wzrostu o 5% średnich wynagrodzeń nauczycieli, czyli ponad poziom tego wzrostu 

przyjęty do ustalenia potrzeb finansowych na rok 2025, tj. 4,10%. Po stronie wydatków kwota 
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ta ujęta została w rozdziałach: 80101 (§4790, §4110, §4120), 80103 (§4790, §4110, §4120), 

80104 (§4790, §4110, §4120) i 80107 (§4790, §4110, §4120). 

2. Dokonuje się aktualizacji rozdziałów w planie dochodów w związku z Rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 13 grudnia 2024 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2024 poz. 1872). Zgodnie  

z rozporządzeniem należne dochody z tytułu subwencji ogólnej ewidencjonowane będą  

w rozdziale 75834, natomiast środki z rezerwy na uzupełnienie dochodów gminy w rozdziale 

75835. Poprzednio obie pozycje dochodów ujęte były w rozdziale 75802. 

3. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 75023 §0830 o kwotę 1.788,00 zł (wpływy z płatności za usługę udostępnienia 

pomieszczenia na bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu 

bezpłatnego poradnictwa), 

 

• 75023§0970 o kwotę 800,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń 

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 

• 75085§0970 o kwotę 9.100,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75616 §0880 o kwotę 6.100,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 

• 80101 §0750 o kwotę 400,00 zł oraz 80104 §0750 o kwotę 300,00 zł (wpływy z najmu 

pomieszczeń w placówkach oświatowych), 

 

• 85395 §0920 o kwotę 1.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym), Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. Natomiast  

w przypadku planu dochodów w rozdziale 75023 §0830 uwzględnia on planowane 

dochody w br. wynikające z obowiązującej umowy zawartej w Powiatem Sępoleńskim. 

4. Zwiększa się plan dochodów (§0950) i wydatków (§4270) w rozdziale 90015 o kwotę 

17.661,00 zł w związku z częściowym odszkodowaniem od Ubezpieczyciela za szkodę  

w majątku Gminy polegającej na pożarze choinki LED na Placu Jana Pawła II w Więcborku. 

Odszkodowanie zostanie przeznaczone na likwidację szkody. 

5. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa przejścia dla 

pieszych wraz z doświetleniem wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 na ul. Wyzwolenia  

w Więcborku”. W br. zostanie wykonana dokumentacja techniczna na to zadanie, natomiast  

w 2026 r. Gmina Więcbork wybuduje zaprojektowane doświetlenie przejścia. Przewidywana 

wartość dokumentacji to 25.000,00 zł. 

6. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa doświetlenia 

przejścia dla pieszych w Borzyszkowie, Gm. Więcbork wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 242”. 

Przewidywana wartość zadania to 60.000,00 zł. 

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4440 o kwotę 6.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na odpis na ZFŚS w związku ze wzrostem 

przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego w gospodarce narodowej, pomniejszonego  

o potrącone od ubezpieczonych składki na ubezpieczenia emerytalne, rentowe oraz 

chorobowe. Wynagrodzenie miesięczne w gospodarce narodowej w drugim półroczu 2024 r., 

czyli podstawa naliczenia odpisu na ZFSS wynosi 7.262,39 zł, co daje kwotę odpisu  

w wysokości 2.723,40 zł/pracownika. 

8. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75095: 
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• w §4430 zwiększa się plan o kwotę 2.550,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie składki 

członkowskiej na rzecz Stowarzyszenia OPPT Sępólna Krajeńskiego,  

 

• w §4610 zwiększa się plan o kwotę 2.900,00 zł tytułem zaliczki dotyczącej wniosku  

o dokonanie opisu i oszacowania nieruchomości w związku prowadzonym przez 

komornika sądowego postępowaniem egzekucyjnym na rzecz Gminy Więcbork. 

9. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75414 o kwotę łączną 20.000,00 zł na realizację 

zadań związanych z zapobieganiem ASF tj. wykonanie bariery zapachowej ograniczającej 

migrację dzików. 

10. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 102.883,67 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 5, 6 i 9 uzasadnienia. 

11. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 1 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w 

związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85219, w części 

dotyczącej realizacji projektu dofinansowanego z budżetu środków UE pn.: „Centrum Usług 

Społecznych w Więcborku”, pomiędzy §2057 i §2059 a §2005 i §2009 o łączną kwotę 

457.000,00 zł celem prawidłowej realizacji zadania. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85295 w związku z realizacją 

projektu partnerskiego z dofinansowaniem z budżetu środków UE pn.: „Klub Integracji 

Społecznej w Więcborku”. Partnerem Wiodącym projektu jest Fundacja pro Europa  

z siedzibą w Toruniu, natomiast Gmina Więcbork jest Partnerem Projektu. Kwota 

zwiększenia to 5.221,67 zł i wynika z faktu nie zrealizowania w ur. wszystkich 

zaplanowanych wydatków. Stąd konieczność zwiększenia planu o niewykorzystane środki 

budżetu projektu. 

14. Dokonuje się zmian w planie wydatków w rozdziale 90002 pomiędzy §4210 a §4440  

o kwotę 250,00 zł w związku ze wzrostem podstawy odpisu na ZFSS. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM nawiązał do punktu dotyczącego wydatków związanych z ochroną 

przed ASF. Chciała wiedzieć, czy leży, to w katalogu zadań własnych Gminy, i czy musi ona 

ponosić koszty związane profilaktyką. Drugie pytanie radnej dotyczyło budowy przejść dla 

pieszych w Borzyszkowie oraz w Więcborku przy ul. Wyzwolenia. Pytała, czy Gmina 

Więcbork musi ponosić wszystkie koszty z tym związane, czy też, jeżeli zadanie nie leży  

w pasie drogi gminnej, a, np. na drodze powiatowej lub wojewódzkiej również właściciele 

tych dróg partycypują w finansowej realizacji zadania. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że w przypadku zapobiegania epidemiom jest, to jak 

najbardziej zadanie własne Gminy i ma ono być zrealizowane w oparciu o zakup usług  

i zleceń wykonania. Natomiast w przypadku doświetleń przejść prawo energetyczne mówi 

wprost, że budowa oświetleń niezależnie od właściciela drogi, jest zadaniem Gminy. 

 

Radny Tomasz Bykowski odniósł się do nowego przedsięwzięcia, tj. budowy przejścia dla 

pieszych  i jego doświetlenia. Chciał wiedzieć, czy zadanie zostanie sfinalizowane w całości 

w roku 2026, skoro na rok bieżący przewidziani ano wykonanie stosownej dokumentacji 

technicznej. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że doświetlenie zostanie wykonane i zdaje się, 

że również Zarząd Dróg Wojewódzkich również przebuduje w kolejnym roku, to przejście dla 

pieszych. 
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Burmistrz Więcborka potwierdził powyższe dodając, iż ustalenia z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich są takie, że wykonanie dokumentacji technicznej oraz docelowe doświetlenia 

przejścia dla pieszych leży w gestii Gminy Więcbork, natomiast zakres dotyczący 

przebudowy infrastruktury drogowej leży po stronie Zarządy Dróg Wojewódzkich.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Projekt jest wypadkową zmian zaopiniowanych w poprzednim projekcie. Zamiany dotyczą lat 

2025 – 2027. W roku 2025 zaktualizowane zostają kwoty dochodów i wydatków, aby były 

one zbieżne z wprowadzonymi zmianami w budżecie Gminy Więcbork. Uaktualnieniu 

podlega również struktura finansowania deficytu poprzez umieszczenie środków 

niewykorzystanych, tak, by stanowiły one źródło finansowania zdania Klub Integracji 

Społecznej w Więcborku. W związku z tym w załączniku przedsięwzięć, gdzie zadanie, to 

umieszczone jest, jako zadanie wieloletnie, został uaktualniony limit wydatków na rok 

bieżący, który wynosi 34.837, 67 zł. Limit na 2026 r. pozostaje bez zmian. Do załącznika 

przedsięwzięć jest propozycja wprowadzenia nowego zadnia inwestycyjnego w związku  

z dokumentacją, jaka będzie przygotowywana w roku bieżącym na budowę przejścia dla 

pieszych i jego doświetlenie w ciągu drogi wojewódzkiej nr 241. W roku 2026 zostanie 

wykonane doświetlenie i, to zadanie oszacowane zostało na kwotę 60.000,00 zł.  

 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 12 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych dla Gminy Więcbork na 

lata 2025-2027” omówiła Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Więcborku p. Hanna 

Półgęsek. 

 

Zgodnie z art.4 ust.1 ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o realizowaniu usług społecznych przez 

centrum usług społecznych, rada gminy może przyjąć w drodze uchwały, program usług 

społecznych, określający usługi społeczne wynikające z potrzeb wspólnoty samorządowej. 

Program usług społecznych powstał w oparciu o przeprowadzoną diagnozę potrzeb  

i potencjału wspólnoty samorządowej gminy Więcbork. Wprowadzenie planu usług 

społecznych w gminie jest niezbędnym krokiem zmierzającym w kierunku skutecznego 

zaspokajania zdiagnozowanych potrzeb lokalnej społeczności oraz poprawy życia 

mieszkańców gminy Więcbork. Oferowane usługi społeczne zawarte w planie usług 

społecznych mają charakter powszechny. Ich celem jest zaspokajanie bieżących potrzeb 

mieszkańców, ale także aktywizowanie społeczności lokalnej. Przyjęty plan usług 

społecznych umożliwi skuteczne i zorganizowane podejście do problemów społecznych oraz 
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przyczyni się do zrównoważonego rozwoju gminy. Program Usług Społecznych na 21 

stronach określa definicje, nazwę i cel Programu, wskazuje na okres realizacji jego założeń 

oraz potrzeby uzasadniające realizację. Ponadto Program charakteryzuje i przewiduje liczbę 

osób objętych Programem oraz określa warunki i tryb kwalifikowania osób zainteresowanych 

skorzystaniem z usług społecznych w określonych programach. W Regulaminie znalazły się 

również opłaty  

i ulgi stosowane przy realizacji usług społecznych, a także sposób dokumentowania 

spełnienia warunków zakwalifikowania się do skorzystania z usług. Poza tym wskazuje na: 

• ochronę danych osobowych, 

• organizację Programu i etapy jego realizacji, 

• sposób monitorowania i obsadę Programu usług, 

• mierniki jego realizacji oraz budżet, jaki został przeznaczony na realizację tego zadania. 

Program skupia się przede wszystkim na realizacji usług projektowych, które dzięki 

przekształceniu MGOPS w CUS można realizować. Oznacza to, że w ciągu 33 miesięcy 

obowiązywania Programu CUS zrealizuje 18 tys. usług sąsiedzkich, 2975 godzin 

specjalistycznych usług opiekuńczych – terapia zajęciowa mobilna, mobilne usługi 

rehabilitacyjne, mobilne porady dietetyczne, mobilne poradnictwo pedagogiczne (rozważane 

jest włączenie psychologa), mieszkania wspomagane dla dwóch osób oraz wypożyczalnia 

sprzętu rehabilitacyjnego. W tym zakresie mieszczą się również działania wspierające 

realizowane przez Organizatora Społeczności Lokalnej.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

Radna Beata Lida pytała, czy Centrum Usług Społecznych dysponuje wystarczająca ilością 

osób do realizacji mobilnej terapii zajęciowej oraz animacji wolnego czasu, która z założenia 

ma odbywać się w miejscu zamieszkania. 

Dyrektor CUS w Więcborku odpowiedziała, że usługi mobilne skierowane są do osób, które 

przede wszystkim nie mogą opuścić swojego środowiska – domu, więc specjalista będzie 

dojeżdżał do takiej osoby ze wsparciem. Jeżeli chodzi o specjalistów, to tak, jak już wcześniej 

wspominała Projekt realizowany jest w ramach partnerstwa ze Stowarzyszeniem „Dorośli 

Dzieciom”. W tej chwili jest informacja ze Stowarzyszenia, że ogłoszone zostało 

postępowanie w ramach, którego trwa nabór specjalistów, którzy będą realizowali te usługi.  

Radny Krzysztof Sławek mówił, że czasami pojawiają się Projekty, gdzie ciężko znaleźć 

beneficjentów. Radny pytał, czy w przypadku tego Projektu dokonano rozeznania w tym 

zakresie. 

Dyrektor CUS w Więcborku powiedziała, że w ramach przeprowadzonej wnikliwej 

Diagnozy Potrzeb Społecznych na podstawie ankiet oraz obserwacji i wizyt pracowników 

socjalnych w środowisku wykonano stosowny rekonesans. Te usługi, jak często się mówi, są 

w tym przypadku „szyte na miarę”, tzn. dostosowane do zdiagnozowanych potrzeb 

mieszkańców gminy Więcbork. Jedyne, czego się obawia to, to, że usług tych będzie za mało. 

Dyrektor stwierdziła, że na podstawie wszystkich przygotowywanych i opracowywanych na 

potrzeby CUS dokumentów wynika, że osób potrzebujących jest coraz więcej, zatem  

z odbiorcami – beneficjentami Programu problemu nie będzie. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 



7 
 

Skład Komisji połączonych uzupełnił radny Mateusz Łański – obecnych 13 radnych 

 

Projekty uchwał opracowane przez Referat Rolnictwa, ochrony Środowiska i Dróg 

przedstawi Kierownik Działu p. Tomasz Fifielski. 

 

a) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Więcbork w 2025 roku. 

 

Zgodnie z art. 1a ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt Rada Gminy 

określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 1 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2024 

roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze gminy 

Więcbork. Powiatowy Lekarz Weterynarii wskazał, aby w Programie zostały wpisane numery 

telefonów do osób, z którymi służby mogą kontaktować się przez całą dobę w przypadku 

zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. Zapisy te ujęte zostały w § 28 załącznika do 

uchwały. W uchwale wskazane są również gabinety weterynaryjne, z którymi Gmina 

Więcbork ma podpisane stosowne umowy. 

Na realizację tego zadania w budżecie Gminy Więcbork przewidziana jest kwota 70.600, 00 

zł, z czego większość przeznaczona jest na zapewnienie opieki zwierzętom w schroniskach, 

obligatoryjną sterylizację, poszukiwanie nowych właścicieli dla zwierząt, dokarmianie, 

odławianie, zapewnienie całodobowej opieki i zapewnienie opieki dla odebranych zwierząt 

gospodarskich. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytając, czy Gmina podejmuje działania 

ustalające właścicieli błąkających się psów, gdyż część z nich na pewno skądś się wzięła.   

 

Kierownik Referatu UM wskazał, że wielokrotnie właściciele są ustalani i dotyczy, to 

przynajmniej połowy znalezionych zwierząt. Druga połowa, to najczęściej zwierzęta 

podrzucane z innych gmin, co więcej pojawiają się one ostatnio w stałych miejscach.    

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b) w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowych w ramach Programu 

priorytetowego "Ciepłe Mieszkanie" na terenie gminy Więcbork. 

 

Skład Komisji połączonych uzupełnił radny Marek Kuś – obecnych 14 radnych 

Zadaniem Gminy jest przygotowanie całego Programu we własnym zakresie, tj. uchwałę, 

regulamin oraz druki wniosków o dofinansowanie wraz z niezbędnymi załącznikami w tym 

wzoru umowy. Następnym krokiem jest rozliczenie wniosku oraz przygotowanie wniosku  

o płatność. Kierownik Referatu UM przypomniał, że Gmina Więcbork realizowała  

w ubiegłym roku Program wprowadzając go Zarządzeniem Burmistrza Więcborka. W ramach 

naboru Gmina przyjęła 20 wniosków, z których 17 zostało zrealizowanych na kwotę 310.000, 

00 zł, a 3 są do zrealizowania, do końca czerwca 2025 r. W międzyczasie pojawiła się 

blokada interpretacyjna ze strony Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Funduszu Ochrony 

Środowiska i dalszy nabór został wstrzymany, a realizacja Programu zawieszona do czasu 

wyjaśnienia kwestii spornych. Prace nad dokumentami zostały wznowione z początkiem 

bieżącego i podpisano też umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej na kilka milionów złotych. Złożono, ze z tych środków skorzystają 

wspólnoty mieszkaniowe, które wymienia piece i wykonają termomodernizację. Jednakże 

Program ma określone zasady i jedynie wspólnoty od 3-7 lokali mogą z niego skorzystać. Nie 

ma też w ramach tego Programu prefinansowania. Od stycznia 2025 r. Gmina pracowała nad 

projektem uchwały i znów pojawiły się problemy, tym razem z określeniem, czy dane 

wsparcie można uznać, jako pomoc publiczną, czy nie. Chodzi o przypadek, w którym,  

w lokalu, np. 50m² , jeden pokój jest wynajmowany, bądź przeznaczony na prowadzenie 

działalności gospodarczej, a jej właściciel ubiega się o dofinansowanie do wymiany źródła 

ciepła. Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministerstwo Rolnictwa ostatecznie 

uznały, że jeżeli ktoś wymieni piec i będzie ogrzewał lokal w części zajmowany na 

prowadzenie działalności taniej, będzie, to zakłócenie konkurencyjności unijnej i stanowi 

formę pomocy publicznej. Po uzyskaniu opinii pozytywnych możliwe było przedłożenie 

radnym niniejszego projektu uchwały. Z uwagi na perturbacje z określeniem szczegółów 

zapisów projektu Burmistrz Więcborka wystąpił do WFOŚiGW o przedłużenie realizacji 

Programu z końca września br. na koniec grudnia br. i taką zgodę uzyskał. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM dopytywała, czy jeżeli z wnioskiem o dofinansowanie, chciałaby 

zwrócić się wspólnota mieszkaniowa, to musi być ona założona oficjalnie, czy w imieniu 

takiego budynku 3 - 7 lokali, może wystąpić o wsparcie spółdzielnia. 

Tylko oficjalnie założona wspólnota mieszkaniowa – odpowiedział Kierownik Referatu 

UM. 

Przewodnicząca RM chciał też ustalić, czy dofinansowanie obejmuje tylko wymianę źródła 

ciepła, czy również ocieplenie.  

Kierownik Referatu UM wskazał, że wspólnota mieszkaniowa może ubiegać się o wymianę 

źródła ciepła poprzez utworzenie kotłowni i montaż wspólnego kotła, a na taki zakres 

niezbędna jest dokumentacja techniczna. Natomiast tam, gdzie jest już jedno źródło ciepła  

w budynku, należy wykonać audyt energetyczny i określenie całego zakresu 

termomodernizacji (okna, drzwi i ocieplenie). W większości wspólnot z terenu gminy 

Więcbork niestety nie będzie możliwości skorzystania z Programu. Niemniej, jednak środki 

przeznaczone są i dla osób fizycznych i dla wspólnot 3 – 7 lokali. 
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Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że niestety opcje wymiany źródła ciepła są 

ograniczone, bo mowa tu o pompie ciepła, ogrzewaniu elektrycznym lub piecu np. na pelet,  

a są to warianty kosztowne i nie wszystkich na takie rozwiązania przy późniejszej eksploatacji 

stać. 

Kierownik Referatu UM potwierdził, że to, o czym wspomniała przedmówczyni jest 

czynnikiem blokującym decyzję mieszkańców, ale uzyskują też informację, że Program został 

uchwalony przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

podstawie wytycznych Narodowego Funduszu. Program wstępnie zakładano dla osób 

fizycznych, ale okazało się, że wspólnoty również chciałby skorzystać z takiego rozwiązania, 

więc Gmina przeprowadziła analizę również pod tym kątem.  

Radny Tomasz Bykowski wyraził pewne wątpliwości, co do krótkiego okresu 

inwestycyjnego. Skoro, bowiem umowy z beneficjentem zawierane są do 30 września 2025 r., 

a wykonać i rozliczyć zadanie należy do końca grudnia 2025 r., to jest, to okres trzech 

miesięcy przypadający, w naszych warunkach klimatycznych, na trudny czas do realizacji 

inwestycji (wymiana stolarki okiennej, drzwiowej, docieplenie oraz wymiana źródła 

ogrzewania). Radny chciał wiedzieć, czy termin jest w jakiś sposób narzucony odgórnie 

przepisami i Gmina musi się do niego dostosować. 

Kierownik Referatu UM podał, że Gmina Więcbork, jako jedna z nielicznych samorządów 

ma spore doświadczenie w realizacji tegoż Programu, bo już zrealizowano 17 umów, a trzy 

pozostają w trakcie realizacji. Ci beneficjenci pojawili się w pierwszym tygodniu 

obowiązywania Zarządzenia Burmistrza, którzy czekali na ten Program i jego aktywację. 

Później pojawiały się pojedyncze przypadki osób zainteresowanych skorzystaniem z tej 

możliwości. Zatem, jeżeli ktoś zgłosi się do Gminy we wrześniu zostanie poinformowany  

o możliwości uzyskania dofinansowania oraz o okresie trzech miesięcy, w których musi 

zostać ona sfinalizowana. Gmina Więcbork zrobi wszystko, aby taki wniosek, jak najszybciej 

zweryfikować, a oprócz tego, prowadzić cały czas beneficjenta w taki sposób, żeby, to 

zadanie zrealizował w terminie. Czas pokaże, jakie będzie zainteresowanie. Jeżeli okaże się  

w sierpniu, że złożono, np. 10 wniosków, będzie musiał tak zaktualizować harmonogram, że 

te wszystkie środki nie zostaną wydane. 

Burmistrz Więcborka dopowiedział, że terminy nie są ustalone w wyniku przeprowadzonej 

dyskusji, ale wynikają ze źródeł finansowania. Program finansowany jest ze źródeł KPO, 

dlatego tym bardziej zależało Gminie na tym, aby uzyskać niezbędne uzgodnienia zarówno  

z UOKiK, jak i Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi tak, żeby wprowadzić ten Program 

jeszcze na sesji marcowej i powrócić, jak najszybciej do jego realizacji. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że prawdopodobnie z tej puli środków w ramach Programu 

zostanie zrealizowana niewielka część. Tak na prawdę, jednak ustawodawca sam strzelił sobie 

w kolano ograniczając tak drastycznie krąg osób, które mogą z tego skorzystać. Być może 

sygnał o tym, że środki te nie zostaną w pełni wykorzystane będzie przyczynkiem do tego, że 

decydenci rozszerzą grono osób uprawnionych do wnioskowania. Uważała też, że o ile życie 

w duchu ekologii jest ważne, o tyle sporo wątpliwości budzi kwestia wyboru zmiany źródła 

ciepła. Alternatywa, jaką jest, np. pompa ciepła, to bardzo kosztowne rozwiązanie chociażby 

dla grupy seniorów. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że ten temat poruszany jest na wielu formach, m. in. 

podczas ostatniego Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

Sygnalizowane są tam pewne rzeczy, tak, jak swego czasu wskazywano na potrzebę 

stworzenia alternatywy dla Programu „Czyste Powietrze” skierowanego dla lokatorów 

budynków wielolokalowych. Taki Program „Ciepłe Mieszkanie” powstał, ale obarczony jest 

licznymi restrykcjami, które powodują, że jest trudniejszy do realizacji, co często zniechęca 

potencjalnych beneficjentów, chociażby przez brak możliwości prefinansowania. Należy 
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pamiętać, że z Programu „Ciepłe Mieszkanie” może skorzystać najemca lokalu komunalnego, 

ale też nie zawsze go stać na, to żeby wyłożyć środki. Dlatego też na ostatnim Konwencie, 

gdzie obecny był Prezes WFOśiGW, poruszono temat lokali komunalnych, które również 

wymagają wymiany źródła ciepła, a Programu skierowanego w tej mierze do samorządów nie 

ma. Jest, to kolejny wniosek o uruchomienie dedykowanego programu. Prawdą jest, że mocno 

ograniczona jest ilość źródeł ciepła, na które można wymienić dotychczasowe. Jest wiele 

kwestii i spraw, które są sygnalizowane, bo stanowią problem i wyzwanie dla samorządów. 

Sam ubolewa nad konstrukcją Programu „Ciepłe Mieszkanie”, ale jest, to coś, co odgórnie 

zostało narzucone i trzeba się dostosować. Trudno też pogodzić się z tym, że program 

ogólnokrajowy nie zwiera wytycznych uwzględniających stanowiska i opinie Organów 

powiązanych i nadzorczych. Niemniej, jednak Gmina Więcbork podejmuje się wykonania 

tego zadania i pomocy mieszkańcom w kwestiach proceduralnych. 

Kierownik Referatu UM stwierdził, że jest dumny z faktu, iż te 20 wniosków udało się 

zrealizować, a Burmistrz podjął decyzję o wprowadzeniu Programu Zarządzeniem. Ościenne 

gminy tego nie zrobiły. 20 Umów zostało podpisanych i zawsze, to o dwadzieścia 

„kopciuchów” w mieście mniej. 

Radna Beata Lida podziękowała p. Fifielskiemu za podjęte działania w temacie tegoż 

Programu. Uważała, jednakże, że to, co dzieje się w kraju zmierza do nikąd. Radna 

przypomniała, że jeszcze kilka lat wcześniej Burmistrz podejmował działania zmierzające do 

budowy sieci gazowej w Więcborku i okolicy, a dziś już tego typu paliwo jest na 

cenzurowanym. Dążenia Polski i całej Unii Europejskiej w tym zakresie nie nastrajają 

optymistycznie i wydaje się, że brak w tym wszystkim racjonalnego myślenia.  

Burmistrz Więcborka podkreślił, że należy mieć świadomość tego, że ekologia nie jest 

równoznaczna z ekonomią, tj. ekologicznie nie znaczy tanio. 

Radny Mateusz Łański wskazał, że należy w tym temacie korzystać z przedstawicielstwa 

naszej Posłanki na Sejm RP p. Iwony Kozłowskiej, żeby nasz głos i głos, tzw. prowincji 

polskiej w temacie szeroko rozumianej ekologii był słyszalny na najwyższych szczeblach 

władzy. Poza tym mamy też europosłów, do których należałoby zwrócić się z tym sprawami, 

aby ten głos wybrzmiał również na forum europejskim.  

Radny Tomasz Bykowski był zdania, że raczej powinniśmy być dobrej myśli, gdyż gaz  

w razie podpisania, wcześniej, czy później, jakiegokolwiek rozejmu, znów będzie zieloną 

energią, ponieważ jest, to zbyt dobry biznes dla wszystkich, a zwłaszcza dla zachodniej 

europy, w tym szczególnie dla Niemców, dla Konsorcjum Nord Stream i innych, żeby z niego 

rezygnować. Jeżeli, zatem uda się doprowadzić do rozejmu, to, jego zdaniem, projekt 

gazowy, znowu będzie miał racje bytu w Polsce. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

W kolejnej części spotkania głos zabrała Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku p. Danuta Zawidzka w temacie aktywności sportowych realizowanych  

w szkołach Gminy Więcbork. 

Dyrektor BOOS mówiła, że co do zasady wszystkie placówki oświatowe prowadzone przez 

Gminę Więcbork biorą udział w aktywnościach sportowych z jednym małym wyjątkiem, 

dotyczących Szkoły Podstawowej w Pęperzynie, gdzie zgodnie z informacją przedłożoną 

przez Dyrektor Placówki, jest minimalne zainteresowanie rodziców zajęciami po zajęciach 

lekcyjnych z zakresu sportu. Natomiast te osoby, które są zainteresowane uprawianiem 
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sportu, kontynuują, głównie trening piłki nożnej, w ramach sekcji sportowej na Orliku  

w Więcborku. W przypadku pozostałych placówek w zdecydowanej mierze są, to zajęcia 

sportowe realizowane w ramach różnych programów finansowanych przez Ministerstwo 

Sportu i Turystyki – bezpośrednio przez Ministerstwo, bądź też przez operatora programu.  

W odniesieniu do ubiegłego roku budżetowego i bieżącego roku szkolnego, Kiedy, to 

Ministerstwo Sportu i Turystyki wyłoniło realizatora Programu „Aktywna Szkoła”. W ramach 

tego działania Ministerstwo wydzieliło moduły tematyczne: 

 

• „Aktywny Weekend” – zajęcia realizowane były w sobotę i w niedzielę od maja 2024 r. 

skierowane do wszystkich zainteresowanych aktywnością sportową z wykorzystaniem 

obiektów szkolnych. Do tego Projektu przystąpiły: Szkoła Podstawowa w Jastrzębcu, 

Szkoła Podstawowa w Sypniewie, Szkoła Podstawowa Nr 1 w Więcborku i Szkoła 

Podstawowa nr 2 w Więcborku. Zajęcia były prowadzone do końca listopada 2024 r.  

w różnym wymiarze godzinowym w skali miesiąca. Zwiększona ilość godzin dotyczyła 

SP Nr 2 w Więcborku, gdzie zajęcia prowadzone były również od poniedziałku do piątku.   

• „Aktywny Orlik” – obiekt funkcjonuje przy SP Nr 2 w Więcborku i tam też zajęcia były 

prowadzone przez okres od czerwca do listopada 2024r. 

• „Aktywny do Kwadratu” – do modułu przystąpi nauczyciele wychowania fizycznego w: 

Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim, Szkole Podstawowej w Sypniewie, Szkoła 

Podstawowa Nr 1 w Więcborku, Szkoła Podstawowa nr 2 w Więcborku. Te zajęcia były 

niejako odpowiednikiem dawnych Szkolnych Klubów Sportowych (SKS) wcześniej 

finansowanych przez Kujawsko – Pomorski Związek Sportowy. Ministerstwo przejęło 

rozwiązania systemowe tego działania i szkoły indywidualnie przystępują do prowadzenia 

zajęć. W obszarze tych zajęć mieszczą się różne grupy wiekowe i w różnych poziomach 

edukacyjnych i w różnych wymiarze godzinowym. Zgłoszenia do Programu nie dokonuje 

organ prowadzący, a dana szkoła. 

W roku 2025 model „Aktywnej Szkoły” w opinii operatora Ministerstwa Sportu i Turystyki 

się zmienił. Przybrało, to inną formułę i w tej chwili nosi nazwę „Aktywny As”. 

Wyeliminowano moduły „Aktywny Weekend” i „Aktywny Orlik” pozostał, jedynie 

„Aktywny do Kwadratu”. Do Programu „Aktywny As” zgłoszenia dokonuje organ 

prowadzący. Gmina Więcbork zgłosiła akces 4 marca 2025 r., a szkoły, które wyraziły wolę 

realizacji Programu to: Szkoła Podstawowa w Jastrzębcu, Szkoła Podstawowa w Sypniewie  

i Szkoła Podstawowa nr 1 w Więcborku. Pozostałe placówki realizują wcześniejsze 

Programy. Podmiotem finansującym i wypłacającym środki, w tym wynagrodzenie 

prowadzącym zajęcia, jest Fundacja „Orły Sportu” – podmiot wyłoniony przez Ministerstwo 

Sportu i Turystyki. Ponadto w szkołach gminnych prowadzone są: 

 

• Szkoła Podstawowa Nr 1 w Więcborku – najbardziej prężna, jeżeli chodzi o realizację 

aktywności sportowych, realizowane są przez dwóch prowadzących zajęcia „W-F  

z AWF”, Program „Mały Mistrz” (w tym przypadku finansującym jest Szkolny Związek 

Sportowy), oraz, jako jedyna placówka na podstawie pozyskanych środków w ramach 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie poprzez Uczniowski Klub Sportowy 

realizuje zajęcia w ramach sekcji gier zespołowych oraz zajęcia sportowe 

ogólnorozwojowe.  

• Szkoła Podstawowa w Zakrzewku w wymiarze 2 godzin tygodniowo oraz Szkoła 

Podstawowa w Jastrzębcu, wymiarze 1 godziny tygodniowo prowadzą zajęcia sportowe  

w ramach kół sportowych na podstawie realizacji zadań statutowych szkoły.   

 

Dyrektor BOOS poinformowała także, że Ministerstwo Sportu i Turystyki ogłosiło kolejne 

rozdanie, które wprowadza do realizacji kolejne zadania w ramach Programu „Aktywna 

Szkoła”: „ABC Ruchu” i „ABC Pływania” – dwa modele aktywności dedykowane uczniom 

młodszym. Jednakże organ prowadzący nie zgłaszał do tych Programów akcesu, czekając aż 
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organizacja, stowarzyszenie sportowe, zacznie pozyskiwać zainteresowane samorządy, 

ponieważ finansowanie jest w tym przypadku korzystniejsze, kiedy realizatorem Programu 

jest stowarzyszenie. Wówczas dotacja, która można pozyskać z Ministerstwa jest w udziale 

procentowym 80% do 20 % wkładu własnego. Jeżeli akces zgłasza samorząd finansowanie 

odbywa się w proporcji 50%/50%. Pięć placówek gminnych zgłosiło się do Kujawsko – 

Pomorskiego Związku Sportowego, w ramach „ABC Ruchu”, z czego 2 placówki zostały 

objęte ich wnioskiem, trzy pozostałe są na liście rezerwowej. Szkoły, które w ubiegłym roku 

przystąpiły do realizacji zajęć w ramach modułu „Aktywny Weekend” mogły ubiegać się  

o otrzymanie dotacji na zakup sprzętu. Wniosek został złożony w zakresie szkół: SP  

w Jastrzębcu, SP w Sypniewie oraz SP Nr 1 i SP Nr 2 w Więcborku. Zakupy, jakie można 

było sfinansować w ramach pozyskanej dotacji zamknęły się kwotą nieco ponad 127.500, 00 

zł, z czego niespełna 100.000, 00 zł stanowiło dotację, a różnica stanowiła wkład własny 

Gminy Więcbork, który był wkładem niefinansowym w postaci wykorzystania lokalnych 

obiektów sportowych. Szkoły zakupiły różny sprzęt, np.: stoły do tenisa, piłki, elementy 

wyposażenia do gry w siatkówkę, sprzęty i wyposażenie do treningów, tarcze celownicze, 

cymbergaj i różne zestawy do gier, zestawy do badmintona, wioślarz magnetyczny, rower 

magnetyczny, orbitrek, itp.  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Bykowski w kontekście aktywności ruchowych dzieci i młodzieży poruszył temat 

związany z nauką pływania. Radny powiedział, że działający Uczniowski Klub Sportowy 

„Sympatycy” Więcbork przystąpił do Konkursu, który rozpropagowało Ministerstwo Sportu  

i Turystyki w zakresie nauki pływania i udało się pozyskać grant na takie zajęcia. 

Stowarzyszenie zorganizowało wyjazdy na basen do Złotowa dla kilku szkół gminnych. 

Program realizowany był w okresie półrocznym. Był to bardzo, jego zdaniem, udany Projekt, 

który oferował dzieciom aktywność niedostępną w miejscu zamieszkania. Niestety  

w międzyczasie Ministerstwo zmieniło tryb przyznawania dotacji i po powtórnie złożonych 

wnioskach okazało się, że pierwszeństwo mają stowarzyszenia działające w szerszym 

zasięgu. Wówczas też telefonicznie kontaktowało się z UKS stowarzyszenie okręgowe  

z Bydgoszczy, które proponowało transport na basen uczniom z Więcborka na naukę 

pływania. Opłaty, co prawda miały być symboliczne, ale całość propozycji wydawała się 

niezbyt sensowna i ostatecznie zrezygnowano z tej koncepcji. Na ten moment z uwagi na 

dostępną formułę konkursu – projektu wycofano się ze składania wniosku, ale sama idea 

nauki pływania dla uczniów jest na pewno dobrym kierunkiem, który należałoby 

rozpowszechnić. 

 

Przewodnicząca Komisji odniosła się do informacji Dyrektor BOOS dotyczącej tego, że do 

nowej formuły „Aktywnej Szkoły” w postaci „Aktywnego Asa” przystąpiły trzy szkoły, tj. SP 

Jastrzębiec, SP Sypniewie i SP Nr 1 w Więcborku, natomiast pozostałe szkoły kontynuują 

wcześniej rozpoczęte formaty. 

 

Dyrektor BOOS podała, że te placówki kontynuują moduł „Aktywny do Kwadratu”, tj. 

odpowiednik wcześniej funkcjonujących SKS w szkołach.  

 

Przewodnicząca Komisji pytała ile jest funkcjonujących UKS w szkołach gminnych. 

 

Dyrektor BOOS wskazał, że są, to dwa UKS-y: UKS „Sympatycy” Więcbork i UKS 

„DWÓJKA”, z czego, UKS „Sympatycy” Więcbork działający w SP Nr 1 w Więcborku 

ubiega się o środki i realizuje w ramach nich zajęcia sportowe. Drugie funkcjonujące  

w strukturze SP Nr 2 w Więcborku. 
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Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że UKS „DWÓJKA” swego czasu było prężnie 

działającym tworem, dlatego też zdziwiona jest informacją, że teraz jest tam taka stagnacja. 

Chciała wiedzieć, czy Dyrektor tej Szkoły znajduje jakieś uzasadnienie dla tej sytuacji. 

 

Dyrektor BOSS powiedziała, że nie zna przyczyn takiego stanu rzeczy. To pytanie 

należałoby zadać władzom rzeczonego Stowarzyszenia. Być może przyczyną jest zmiana 

pokoleniowa, która uwidacznia się przy analizie rodzaju zajęć sportowych realizowanych  

w Szkole Podstawowej Nr 2 przez nauczycieli wychowania fizycznego. Z tej analizy wynika, 

że są to zajęcia tylko i wyłącznie w ramach modułu „Aktywny do Kwadratu” i są to zajęcia 

ogólnorozwojowe, kółko taneczne i gry zespołowe. Sześciu nauczycieli realizuje te zajęcia, 

które wypadają średnio po dwie godziny realizowane przez każdego z nauczycieli. Pytanie, 

czy jest tam zapotrzebowanie na inne formy aktywności. W Szkole Podstawowej Nr 2 są 

również realizowane odpłatne zajęcia przez podmioty zewnętrzne w postaci: zajęć 

lekkoatletycznych 2 godziny w tygodniu i zajęcia karate również 2 godziny w tygodniu. 

 

Przewodnicząca RM mówiła, że nie zna do końca, jakie jest zapotrzebowanie i na, jakie 

aktywności, ale jej zdaniem, jeżeli dzieciom zaproponuje się każdą formę aktywności  

w ciekawej formule i dodatkowo zostanie ona poprowadzona w ciekawy sposób, to będą  

z tego korzystały. Skoro rodzice są skłonni zapłacić dodatkowe pieniądze i ktoś zajęcia 

prowadzi prywatnie i są chętne dzieciaki, to gdyby nauczyciele wychowania fizycznego w SP 

Nr 2 zaproponowali dzieciom różne formy takiej działalności sportowej, to zainteresowani 

też, by się znaleźli. 

 

Radna Beata Kopta pozostając w temacie wskazała, że władze SKS „Dwójka” są w trakcie 

reorganizacji. W kwietniu ma odbyć się zebranie członków organizacji i nastąpi wyłonienie 

nowych władz. Świadczy, to o tym, że stowarzyszenie odmładza swoje struktury i zamierza 

nadal działać. Być może w przyszłym roku w trakcie omawiania podobnej informacji też 

będzie mogła sie już pochwalić konkretnymi działaniami. 

 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że wie ile czasu i zaangażowania wymaga przygotowanie 

jakiejś interesującej propozycji dla dzieci, tym bardziej wielki szacunek dla panów 

prowadzących UKS w Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku. To nie tylko zaangażowanie 

w czasie godzin pracy, ale też poświęcenie czasu prywatnego na napisanie wniosku  

i prowadzenie dokumentacji. Świadczy, to o tym, że komuś na tym zależy i chce się to robić, 

czego najlepszym przykładem są osoby prowadzące UKS w SP Nr 1 w Więcborku. 

 

Przewodnicząca Komisji podziękowała Dyrektor BOOS za informację oraz przedmówczyni 

za trafną puentę do omówionej tematyki. Tak, to chyba rzeczywiście jest, że charyzmatyczny 

i zaangażowany wuefista jest kluczem do pobudzenia sportowej aktywności dzieci, a, co za 

tym idzie i do sukcesów w tej mierze. Zatem tym wszystkim, którzy, na, co dzień mają 

charyzmę, zacięcie, czas i cierpliwość bardzo dziękowała. 

 

W dalszej części posiedzenia kontynuowano tematykę sportową i przyjęto Informację 

Koordynatora Sportu Szkolnego p. Michała Słomy na temat funkcjonowania kultury 

fizycznej na terenie gminy Więcbork.  

Złożony raport dotyczył części roku szkolnego 2023/2024 i roku szkolnego 2024/2025. 

Zawody szkolne Szkolnego Związku Sportowego – uczniowie uczestniczyli w 14 zawodach 

Igrzysk Dzieci, tj. kategoria dzieci klas VI i młodszych na poziomie gminy i powiatu oraz  

w 15 zawodach Igrzysk Młodzieży Szkolnej kategoria wiekowa - klasy VII i VIII również na 

szczeblu gminy i powiatu. Udało się awansować do ćwierćfinału wojewódzkiego w piłce 

koszykowej dziewcząt i chłopców starszych w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej, tj. Szkoła 
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Podstawowa Nr 1 w Więcborku i Szkoła Podstawowa w Sypniewie. Dodatkowy awans do 

finału wojewódzkiego w sztafetowych biegach przełajowych uzyskały dziewczęta ze Szkoły 

Podstawowej w Sypniewie zajmując tam bardzo wysokie 11 miejsce. W Drużynowych 

biegach przełajowych dziewczęta ze Szkoły Podstawowej w Sypniewie zakwalifikowały się 

do wielkiego finału, który odbędzie się w kwietniu 2025 r. w Bydgoszczy (Myślęcinek) Do 

tego finału zakwalifikowali się również chłopcy młodsi w dwóch kategoriach: klasy V i VI 

oraz IV i młodsze ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Na uwagę zasługuje również 

wielki finał w czwórboju lekkoatletycznym, gdzie drużyna Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Więcborku zajęła VIII miejsce w całym województwie, a dokonanie Mateusza Pietrewicza 

wpłynęło na I miejsce w województwie, w biegu na 60 m (Mistrz Województwa w biegu na 

60m), natomiast startując w czwórboju, razem z kolegami zajęli VIII miejsce  

w województwie. Ponadto dwie dziewczynki z naszej gminy: Eliza Janicka i Oliwia Borowicz 

awansowały do Wielkiego Finału Wojewódzkiego w lekkoatletyce – Eliza Janicka w biegu na 

300m zajęła IX miejsce, a Oliwia Borowicz w biegu na 100m zajęła XI miejsce.  

W najbliższej perspektywie jest ćwierćfinał w piłce koszykowej w kategorii Igrzysk Dzieci  

i Igrzysk Młodzieży Szkolnej oraz indywidualna lekkoatletyka oraz trójbój i czwórbój  

w okresie kwietniowo-majowym. Zawody dodatkowe, które odbyły i odbędą się na terenie 

gminy spoza kalendarza Szkolnego Związku Sportowego: 

• Gminny Turniej Drużyn Mieszanych w piłce siatkowej – udział wzięły szkoły z Runowa 

Krajeńskiego, Sypniewa, dwie szkoły z Więcborka.  

• Szkoły startują w Pucharze Tymbarka w kategorii U-8, U-10, U-12 – Szkoła Podstawowa  

Nr 1 w Więcborku, 

• Biegi Bągorskiego – startowała Szkoła Podstawowa z Runowa Krajeńskiego, 

• Gminna i Powiatowa piłka halowa chłopców młodszych i starszych, 

• Olimpiada Malucha – impreza sportowa organizowana przez SP Nr 1 w Więcborku  

w kategorii wiekowej klas I – III 9 (w tym roku zaproszona została Szkoła Podstawowa  

z Sypniewa i Szkoła Podstawowa z Sypniewa), 

• Mini Paraolimpiada Sportowa, 

• Liczne mecze sparingowe pomiędzy szkołami w piłkę nożną, piłkę siatkową i piłkę 

koszykową, 

• Wielki Bieg Wiosny – impreza cykliczna, 

• Zawody Szachowe – kwiecień 2025 r.   

W bieżący roku przystąpiono do Gminnego Konkursu Bezpieczeństwa Drogowego. Szkoła 

Podstawowa Nr 1 jest organizatorem Zawodów Gminnych oraz Powiatowych. Zawody 

odbędą się w kwietniu.  

Jeżeli chodzi o projekty Ministerialne realizowane w szkołach gminnych, o którym mówiła 

Dyrektor BOOS w poprzedniej części posiedzenia, to dotyczą one każdej kategorii wiekowej 

począwszy od czwartkowych spotkań siatkowych dla dorosłych i młodzieży do 18 lat poprzez 

Projekt „Aktywny do Kwadratu” klasy VII i VIII oraz klasy VI i młodsze, a także „Mały 

Mistrz” – zajęcia sportowe dodatkowe dla klas I – III. 

Obecnie działają na terenie gminy dwa stowarzyszenia sportowe: UKS „SYMPATYCY” 

Więcbork i UKS „DWÓJKA”. To ostatnie jest w trakcie reorganizacji, ale jest szansa na to, 

że w najbliższym czasie nastąpi powrót do dawnej współpracy i wzajemnego wspierania się  

w organizowaniu zawodów, turniejów i imprez sportowych oraz w realizacji różnego rodzaju 

projektów. 

Informacje i komunikaty dotyczące zawodów sportowych oraz uzyskanych wyników na 

bieżąco są zamieszczanie na stronie internetowej szkół w gminie Więcbork oraz na oficjalnej 

stronie Miasta i Gminy Więcbork, a także w lokalnej prasie – „Wiadomości Krajeńskie”  

i strona Facebookowa UKS „SYMPATYCY” Więcbork. 
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Dane Liczbowe: w okresie od ostatniego Raportu złożonego na posiedzeniu Komisji 

połączonych w roku 2024, w zawodach wzięło udział 480 uczniów: 200 dziewcząt i 280 

chłopców. W projekty sportowe zaangażowało się 160 uczniów: 60 dziewcząt i 100 

chłopców. W zawodach dla dorosłych uczestniczyło ponad 40 mieszkańców gminy 

Więcbork. Każde z przeprowadzonych zawodów są udokumentowane i podsumowane 

medalami i pucharami.  

Kończąc wystąpienie Koordynator Sportu podziękował Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danucie Zawidzkiej oraz pracownikom Biura za pomoc 

merytoryczną, materialną oraz w zakresie organizacji transportu. Poza tym podziękował 

władzom MGLKS „GROM” Więcbork za pomoc w organizacji zawodów sportowych  

i przygotowanie stadionu, w tym szczególnie p. Romanowi Szulc oraz wszystkim dyrektorom 

szkół i nauczycielom wychowania fizycznego za wszelką pomoc przy organizacji imprez 

sportowych, w sędziowaniu i wspieraniu Koordynatora w realizacji zadań. Koordynator 

zwrócił się również z prośbą do władz Gminy Więcbork o podjęcie działań w kierunku 

modernizacji skoczni i rzutni na stadionie miejskim w Więcborku. Te urządzenia obecnie 

praktycznie nie istnieją, a są niezbędne w przeprowadzaniu zawodów trójboju i czwórboju 

indywidualnym. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy w Projekcie Bezpieczeństwo Ruchu Drogowego biorą 

udział wszystkie szkoły gminne.    

Koordynator Sportu odpowiedział, że zgłosiły się, póki, co cztery szkoły, ale nie we 

wszystkich kategoriach. Kategoria BRD, to są dwie klasy VII i VIII. Zgłosiły się: SP 

Pęperzyn, SP Jastrzębiec, SP Nr 1 w Więcborku i SP Runowo Krajeńskie.  

Przewodnicząca RM pytała też, jakie obecnie projekty realizuje UKS „SYMPATYCY” 

Więcbork.    

Koordynator Sportu podał, że UKS „SYPPATYCY” złożył w tym roku Projekt w ramach 

konkursu dla stowarzyszeń i organizacji pożytku ogłoszonego przez Burmistrza Więcborka  

i otrzymał kwotę 14.000, 00 zł. Główne cele Stowarzyszenia, to organizacja obozu 

sportowego dla dzieci uzdolnionych sportowo. Obóz odbywa się w Ośrodku Przygotowań 

Olimpijskich w Wałczu.  W tym roku również zaplanowano, taki wyjazd, choć jest pomysł na 

zmianę lokalizacji. Dodatkowo organizowane są „Siatkarskie Czwartki” dla dorosłych, a dla 

młodzieży różnego rodzaju rozgrywki zarówno drużynowe, jak i indywidualne w gry 

zespołowe: piłka siatkowa, piłka koszykowa, piłka nożna, piłka nożna halowa. Ponadto 

indywidualnie przeprowadzane są rozgrywki dzieci w badmintona oraz tenisa stołowego. Tak, 

jak było to wspomniane wcześniej, UKS zrezygnował z nauki pływania, aczkolwiek  

w programie działania umieszczony został punkt „Wyjazd rekreacyjny na basen”. Do tego 

zadania, gdzie starają się zaangażować młodsze klasy razem z paniami opiekunkami, wyjazd 

ma to charakter bardziej rekreacyjny. W tej formie zaplanowano również wyjazdy na mecze 

w charakterze kibiców oraz na kręgle. 

Przewodnicząca RM zwracając się do Burmistrzów, wnioskowała o pilne zajęcie się 

problemem, o którym mówił Koordynator Sportu, a mianowicie skocznią i rzutnią na 

stadionie miejskim. Jeżeli mamy dzieci, które zdobywają laury na zawodach zewnętrznych 

koniecznym jest zapewnienie im odpowiednich warunków do trenowania. Radna 

podziękowała też Koordynatorowi za bieżące informacje – relacje i foto relacje z wydarzeń 

sportowych umieszczane na stronie internetowej Gminy Więcbork. Takimi informacjami 

należy się chwalić, a i dla rodziców jest to powód do dumy, kiedy widzą swoje dziecko 

osiągające sukcesy, w tym przypadku sukcesy sportowe. Wyraziła wielki szacunek dla 

działań i zaangażowania Koordynatora Sportu w realizowanie powierzonych mu zadań 
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wskazując jednocześnie, że jest przykładem nauczyciela wychowania fizycznego godnym 

naśladowania. 

Radny Tomasz Bykowski podziękował za poruszenie tematu królowej sportu – 

lekkoatletyki. Wskazany problem z urządzeniami na stadionie miejskim jest niejako 

poparciem jego interpelacji złożonej jesienią ubiegłego roku i oczywiście kolejnym głosem 

wyrażającym konieczność zajęcia się tą sprawą (modernizacja skoczni i rzutni). Zdaje sobie 

sprawę, że obiekt jest oddany w użytkowanie Klubowi „GROM”, ale należy o tym mówić. 

Radny odniósł się też do kalendarza Szkolnego Związku Sportowego mówiąc, że powoli on 

ewaluuje i dostosowuje się do trendów i nowych dyscyplin sportowych, coraz bardziej 

popularnych z elementami rugby, koszykówki trzyosobowej - streetball i również zawody 

pływacie. Być może warto byłoby pokusić się w przyszłym roku o zorganizowanie 

pływackich mistrzostw gminy na zasadzie, takiej, jak organizuje je Złotów. Jeden z uczniów 

naszej szkoły uczestniczył w piątek w Mistrzostwach Pływackich Złotowa, gdzie zajął II 

miejsce. Może jest to przyczynek do tego, aby taką inicjatywę podjąć na gruncie lokalnym. 

Koordynator Sportu uznał, że pomysł wart jest rozważenia. Wspomniał, że UKS miał 

możliwość organizowania takich zawodów jeszcze przed pandemią. Wówczas na potrzeby 

zwodów wynajęty był cały obiekt w Złotowie. Były, to świetne zawody, dobra organizacja  

i oprawa. Do tego tematu na pewno należy powrócić. 

Burmistrz Więcborka podziękował wszystkim, którzy angażują się w organizację życia 

sportowego, w tym opracowywanie wniosków konkursowych, a ramach tego realizowane 

później różnego rodzaju zajęcia sportowe dla dzieci i młodzieży na terenie gminy Więcbork. 

Sam otrzymując informacje o możliwości wzięcia udziału – wnioskowania o środki w ramach 

jakiegoś projektu - konkursu, stara się przekazywać tą wiedzę dalej z delikatną sugestią, żeby 

dyrektorzy się tym zainteresowali o ile są ku temu możliwości. Przykład Koordynatora, jak 

również radnego Bykowskiego jest tym, co wielokrotnie podkreślał, a mianowicie, że musi 

być pasjonat, osoba, którą zajmuje daną tematyką i chce działać. Za taką postawę bardzo 

dziękuje. Dodatkowo też dziękuje obecnemu Koordynatorowi za to, że podjął trud 

organizowania aktywności sportowych dla dzieci i młodzieży szkolnej. Zauważalny jest  

z roku na rok duży pozytywny progres z oczywistą korzyścią dla dzieci i młodzieży szkolnej, 

co bardzo cieszy. Burmistrz zadeklarował, że w kwietniu wykonane zostanie rozeznanie, co 

należy zrobić, w jakim zakresie i, jaki byłby tego koszt, jeżeli chodzi o przywrócenie do 

użytkowania urządzeń sportowych na stadionie miejskim, tj. skoczni oraz rzutni, tak, aby 

spełniały one oczekiwania i właściwe standardy.     

Przewodnicząca RM optowała, aby te prace, o który wspomniał Burmistrz, wykonać  

w technice dającej gwarancję na lata, tj. zastosować tam tartan. Zastanawiała się przy tym, 

czy byłoby, np. możliwe skorzystanie w tej mierze ze środków dostępnych z Projektów  

w ramach małej infrastruktury - konkursów ogłaszanych przez Marszałka Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego. Radna uważała, że ogromne podziękowania za pieczę nad 

realizacją tych wszystkich Projektów należą się Dyrektor BOOS w Więcborku, dlatego też 

skierowała w jej stronę słowa uznania i podziękowała za wykonywaną pracę i profesjonalizm. 

Burmistrz Więcborka w odpowiedzi Przewodniczącej wskazał, że będzie rozważana 

również metoda wykonania, o której mówiła radna tj. tartan. Natomiast przy samym 

wykonawstwie, jak zresztą przy wszystkich realizowanych zadaniach, Gmina będzie starała 

się rozeznać w możliwości uzyskania zewnętrznego źródła wsparcia finansowego. 

Zastępca Burmistrza Więcborka uzupełniając wypowiedź Burmistrza zauważył, że już 

wcześniej dokonano przeglądu zarówno skoczni, jak i rzutni, i stan urządzeń jest znany.  

W tym przypadku, jednak może dojść do konfliktu interesów, gdyż jak wiadomo Klub nie ma 

w tej chwili żadnego rezerwowego boiska. Wydzielanie z obecnego terenu zielonego 

jakiegokolwiek kawałka powierzchni, na którym mogą trenować mniejsze grupy, będzie 
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kłopotliwe i uciążliwe dla Klubu (chodzi o kwestie przestrzeni dla rzutni). Tu niewątpliwie 

trzeba pogodzić dwa interesy. Jeżeli chodzi o skocznię, to pewne pomysły się już pojawiły, 

ale należy je jeszcze dopracować w szczegółach. Ponadto, był zdania, że zainwestowanie  

w tartan na tak małym odcinku, zwłaszcza, jeżeli w perspektywie mówi się o kompleksowej 

modernizacji całego stadionu, byłaby niecelowe.  

Przewodnicząca Komisji podziękowała Koordynatorowi Sportu Szkolnego za 

zaangażowanie i sprawne prowadzenie sportu szkolnego, a Dyrektor BOOS za wsparcie  

i merytoryczną opiekę nad całością tych działań. Dzięki takiemu podejściu sport szkolny ma 

się całkiem dobrze i oby było jeszcze lepiej.  

W kolejnym punkcie porządku obrad Zastępca Burmistrza Więcborka omówił pokrótce 

plan działań Gminy Więcbork w zakresie poprawy estetyki przestrzeni miejskiej – 

rewitalizacja promenady, utrzymanie czystości w mieście, utrzymanie zieleni na terenie 

miasta.  

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że temat poprawy estetyki, to w tym 

momencie zagadnienie ściśle związane z mająca się rozpocząć lada moment inwestycją na 

miejskiej promenadzie. W przestrzeni powstanie nowy plac zabaw oraz przebudowany 

zostanie skwer naprzeciwko Remizy OSP. Wykonany zostanie również mural, który po 

wykonaniu zyska też odpowiednią oprawę świetlną. W początkowym okresie prace 

spowodują, że w tej lokalizacji panować będzie mały chaos i tej estetyki nie będzie widać. Na 

efekt wizualny trzeba będzie poczekać do czasu sfinalizowania zadania. Jeżeli chodzi o inne 

prace wiosenne, to rozpoczęto pielęgnacyjną przycinkę drzew i krzewów oraz sprzątanie ulic 

po okresie zimowym. W tym tygodniu zostaną obsadzone rabaty kwiatowe na Rynku  

i zamontowane nowe ławki w miejscach wskazywanych przez mieszkańców oraz tam, gdzie 

uległy zniszczeniu. Na plaży miejskiej zaplanowano oczyszczenie opraw lamp, prace 

naprawcze ławek, remont i malowanie budki ratowników. Na terenie gminy, po wytypowaniu 

konkretnych miejsc, wykonane zostaną nasadzenia 40 drzew alejowych. Podobnie, jak  

w roku ubiegłym ukwiecone zostaną okolice przy molo, a także lampy na więcborskim 

Rynku. Niezależnie od wskazanych prac na bieżąco monitorowane będzie miasto pod 

względem utrzymania czystości z uwzględnieniem systematycznego mycia koszy. Burmistrz 

zachęcił również radnych do zgłaszania rzeczy, które wymagają interwencji. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM pytała, czy oprócz nasadzeń rabatowych pomyślano również  

o oczyszczeniu z chwastów terenów zielonych, bo niestety jest taka konieczność. Wskazała 

również na potrzebę przycięcia i uzupełnienia sadzonek róż rosnących przy drzewkach na 

Rynku, a przed tym zabiegiem położenia nowej agrowłókniny i wysypania kamyków. 

Poprzednie materiały niestety już się mocno zużyły. 

 

Radna Beata Kopta podziękowała za zwiększenie ilości pojemników na psie odchody, choć 

sceptycznie podchodziła do tego, czy wpłynie, to na zmianę mentalności i podejścia do 

tematu sprzątania po swoim pupilu. Zastanawiała się, jak podejść do tematu, aby cokolwiek 

zmienić w tym zakresie. Podobnie jest z notorycznym zaśmiecaniem otoczenia. Akcje 

sprzątania można organizować, co tydzień, a i tak nie zmniejsza, to ich ilości wokoło. Wiele 

się zmieniło na korzyść pod względem estetyki zagospodarowania terenów i efekt jest 

widoczny, szkoda tylko, że nie wszyscy potrafią ten porządek uszanować. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że na postępowanie właścicieli zwierząt Gmina 

ma niewielki wpływ. Tu w zdecydowanej mierze decyduje indywidualne poczucie 

odpowiedzialności i poczucie dbałości o wspólne otoczenie. Efekty sprzątania są bardzo 
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nietrwałe, choć jest ono systematyczne. Trzeba byłoby sprzątać właściwie przez cały dzień, 

żeby utrzymać trwały efekt, a tak niestety się nie da, gdyż ilość pracowników i wielość zadań 

do wykonania po prostu na to nie pozwalają. Niemniej Gmina stara się na bieżąco 

wykonywać prace porządkowe, aby wszystko wyglądało schludnie. 

 

Radny Krzysztof Sławek zastanawiał się, czy monitoring miejski mógłby być pomocny  

w przypadku niesubordynowanych właścicieli czworonogów i ewentualnym wyciąganiu 

konsekwencji wobec nich. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że monitoring niewiele raczej wskóra w tym 

przypadku. Dodał, że Gmina Więcbork jest na etapie rozeznania lokalizacji i przygotowania 

dokumentacji technicznej rozbudowy monitoringu miejskiego oraz przygotowania się 

finansowego do wykonania tego zadania. Mówił również, że dość sceptycznie podchodzi do 

kwestii wyciągania konsekwencji z zdarzeń uwiecznionych na obrazie monitoringu mając na 

uwadze wydarzenia związane z uszkodzeniem świątecznej choinki.  

 

Przewodnicząca RM podała przykład związany z jej pracą zawodową, gdzie pouczony za 

niesprzątanie po swoim pupilu został właściciel czworonoga. Osoba ta został zgłoszona na 

Policję i przez funkcjonariusza pouczona o obowiązku sprzątania na mocy uchwalonego przez 

Rade Miejską w Więcborku Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Więcbork. To jest prawo miejscowe, którego każdy mieszkaniec powinien przestrzegać. 

Jeżeli mieszkaniec się nie zastosuje otrzyma mandat karny. Radna pytała też, czy Gmina 

rozważała zatrudnienie firmy sprzątającej. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że kwestia przekazania utrzymania 

czystości firmie zewnętrznej była analizowana, ale nie zabezpieczono w budżecie Gminy 

Więcbork na rok bieżący środków na ten cel. 

  

Przewodnicząca RM chciała też znać termin rozpoczęcia prac modernizacyjnych na 

promenadzie w Więcborku. Pytała również, czy w związku z tym, że dużo mówi się  

o potrzebach młodzieży i konieczności zaaranżowania im przestrzeni jest jakiś pomysł na 

stworzenie miejsca dla tej grupy osób. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że przetarg zostanie ogłoszony najpóźniej  

w kwietniu.  

Burmistrz Więcborka odpowiadając na druga część pytania Przewodniczącej RM wskazał, 

że brał udział w spotkaniu dotyczącym przestrzeni dla młodzieży. Były, to warsztaty, ale 

prace nie zostały zakończone, jeżeli chodzi o przygotowanie diagnozy. Oczekuje się 

właściwie na efekty przygotowywanej diagnozy, gdzie ta grupa społeczna ma dookreślić, 

czego oczekuje, ale prawda jest taka, że młodzież dziś ma bardzo różne oczekiwania, 

niejednokrotnie bardzo zaskakujące, bo jednym z postulatów jest komunikacja publiczna  

w Więcborku. Innym takim przykładem jest potrzeba stworzenia kina w Więcborku, które 

notabene funkcjonuje od ponad roku i, co weekend są seanse nowości filmowych. 

Wykorzystywane są do komunikacji media społecznościowe, plakaty, strony internetowe, itp. 

W trakcie spotkania z młodzieżą podkreślał, że jest wiele miejsc, w których młodzież może 

się spotykać i się zorganizować, oczywiście w granicach norm przyjętych społecznie. Młodzi 

ludzie mieli również wskazać, konkretne miejsce, gdzie chcieliby się spotykać, ale póki, co 

takiego nie wyznaczyli. Generalnie ludzie młodzi są dziś trochę zagubieni, przebodźcowani  

i właściwie mają problem z uściśleniem, czego właściwie, by chcieli. To, o czym mówią 

właściwie nie jest niczym nowym i funkcjonuje już na terenie gminy, np., jeżeli chodzi  

o aktywności sportowe, czy obiekty sportowe. Podsumowując wypowiedź Burmistrz 
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stwierdził, że należy poczekać na dokończenie kompleksowej diagnozy i wówczas będziemy 

wiedzieli, jaki kierunek działań przyjąć. 

Z posiedzenia ubył radny Jan Antczak – obecnych 13 radnych 

Przewodnicząca Komisji zgłosiła potrzebę wymiany lub konserwacji ławek na terenie 

miasta oraz po raz kolejny mówiła o brudnych i szpecących witrynach pustych lokali 

sklepowych zlokalizowanych przy głównych ulicach miasta. Wizerunkowo wygląda, to 

strasznie i wpływa na całokształt doznań wizualnych. Radna pytała, czy Gmina nie może  

w jakiś sposób wpłynąć na właścicieli tych lokali, aby chociażby umyli okna. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że swego czasu Gmina wystosowała do 

właścicieli nieruchomości przy promenadzie pisma w tej sprawie, ale pozostały one bez 

odzewu.   

Przewodnicząca RM stwierdziła, że być może właściciele lokali przy ul. Hallera inaczej 

podejdą do sprawy.  

Radny Tomasz Bykowski apelował o naprawę ubytku w nawierzchni przy chodniku  

w okolicach wjazdu do centrum handlowego oraz ubytku w okolicy plaży miejskiej i boiska 

do siatkówki plażowej, gdzie po deszczu tworzy się rozlewisko. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że ubytek przy wjeździe do centrum 

handlowego został już naprawiony, natomiast w przypadku niecki wypełniającej się wodą 

przy obiekcie na plaży miejskiej, sprawa wymaga systemowego rozwiązania. Problem zwiany 

jest z tym, że przy modernizacji plaży zasypany został jedyny rów odwadniający teren i efekt 

jest taki, jaki jest. Bez większej przebudowy i przemyślanego rozwiązania technicznego nie 

można nic z problemem zrobić, gdyż nie ma, gdzie tej wody odprowadzić.  

Radny Bykowski mówił też o potrzebie ujęcia w planie porządkowania terenów, okolicy od 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego do ulicy Strzeleckiej od strony jeziora. 

Zastępca Burmistrza Więcborka w tym przypadku problem jest taki sam, jak z pozostałymi 

terenami. Od czasu do czasu wysyłany jest pracownik, aby teren oczyścił, ale porządek nie 

trwa długo. 

Przewodnicząca Komisji kończąc punkt zapytała jeszcze o ewentualne możliwości Gminy  

w kwestii poprawy estetyki kamienic przy ul. Hallera w Więcborku.  

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że te kwestie są poza Gminą, aczkolwiek wiele  

w ostatnim czasie zmieniło się na korzyść. Wspólnoty mieszkaniowe oraz prywatni 

właściciele kamienic podejmują sukcesywnie decyzje o termomodernizacji budynków oraz 

odświeżają ich elewacje. Progres w tym aspekcie jest zauważalny.  

W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek, jaki wpłynął od 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku do Przewodniczącej RM w sprawie zakupu 

defibrylatora zewnętrznego. 

Wniosek stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu. 

Przewodnicząca RM odnosząc się do tematu powiedziała, że wniosek wpłynął już jakiś czas 

temu. Pozostaje w tej sprawie w kontakcie z Dyrektor SP nr 1 i działania są w toku. Zwróciła 

się też, miedzy innymi do pracownika Urzędu Miejskiego, który zajmuje się pozyskiwaniem 

środków zewnętrznych, aby zrobił rozeznanie w kwestii programów lub konkursów  

w ramach, których można byłoby pozyskać środki na zakup urządzenia. Wie również,  

że pracownik ten otrzymał pozwolenie od Burmistrza, aby napisać wniosek o grant  
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z Programu, pn.: „Wzmocnij Swoje Otoczenie” i zobaczymy, czy uda się coś z tego źródła 

pozyskać. Ponadto Przewodnicząca podkreśliła, że wniosek jest trafny i zarówno Szkoła 

Podstawowa Nr 1, jak i Szkoła Podstawowa Nr 2 takie urządzenia na wyposażeniu powinny 

mieć. W perspektywie można pomyśleć o doposażeniu innych gminnych placówek 

oświatowych w podobne urządzenia medyczne, aplikując o środki zewnętrzne na 

sfinalizowanie koncepcji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o koszt zakupu sprzętu. 

Około 15.000, 00 zł – odpowiedziała Przewodnicząca RM. 

Przewodnicząca RM pytała Burmistrza, co obecnie dzieje się w sprawie lokalu po byłej 

siedzibie świetlicy wiejskiej w Wituni. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że póki, co nie wykonano dalszych ruchów w tej 

sprawie, gdyż jeszcze ulokowani są tam pogorzelcy. W perspektywie, po uregulowaniu 

wszystkich kwestii proceduralnych, Gmina zamierza sprzedać nieruchomość. 

Radny Bykowski nawiązał do tematu, który poruszany był na posiedzeniu Komisji  

i obradach sesji w poprzednim miesiącu, a dotyczącym godzin pracy Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów w Dalkowie. Radny podawał za przykład siebie, jako osobę pracującą, 

która nie jest w stanie skorzystać z możliwości odstawienia do Punktu odpadów  

w zaproponowanych godzinach jego otwarcia. Dlatego też rozważał, czy jest możliwość,  

w ramach obecnego harmonogramu dostępności, przesunąć jednego dnia godziny otwarcia, 

np., tak, aby funkcjonował on do godz. 16:00 lub 17:00. Radny poddał pod rozwagę taką 

ewentualność. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury 

Sportu i Spraw Społecznych 

 

/-/ Iwona Bonecka 

 

 

 

 

 
  


